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Raadsplein besluitvormend 

 

Datum 29 oktober 2018 
 
 
onderwerp Aanpassing bestaande subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling 

Dieze-Oost Zwolle' 
portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

informant Voortman, Christian (4059) 

medeopstellers Ruberg, Irmgard (2307) 
 

afdeling Ruimte en Economie 

bijlagen Voorstel: Beslisnota Aanpassing bestaande subsidieregeling 
'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle' 
Bijlage: Deelverordening hfst. 27 Duurzaam Dieze 
Bijlage: Signaleringsrapportage 2017 
Bijlage: Subsidiregeling Diezerpoort 
 

  

Voorgesteld besluit raad 

Kennis te nemen van de voortgang van de verduurzaming in Dieze. 
2 De looptijd van de subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle' te 
verlengen tot 31 december 2020 en te verruimen door bewoners ook de mogelijkheid te 
bieden zonnepanelen te huren op daken van ander type vastgoed (verenigingen, 
instellingen en bedrijven), middels de 
fiscale 'regeling verlaagd tarief' (PostCodeRoos regeling) 
3 Daartoe in te stemmen met de aangepaste deelverordening Hoofdstuk 27. 
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voorstel 

Openbaar 

 

Onderwerp Aanpassing bestaande subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost 

Zwolle'  

Versienummer 3.0 

  

Portefeuillehouder H.M.M. Schuttenbeld 

Informant Christian Voortman, Irmgard Ruberg 

Afdeling Ruimte en Economie 

Telefoon (038) 498 4059 

Email C.Voortman@zwolle.nl 

 

Financiële gevolgen 

Betreft doel 6.4.1 We bevorderen dat Zwolle op termijn energieneutraal is 

Begroting wijzigen Nee 

Dekking ten laste van Niet van toepassing 

 

Bijlagen  

1. Gewijzigde deelverordening Hfst. 27 

De raad wordt voorgesteld te besluiten om: 

1 Kennis te nemen van de voortgang van de verduurzaming in Dieze.  

2 De looptijd van de subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle' te verlengen tot 31 

december 2020 en te verruimen door bewoners ook de mogelijkheid te bieden zonnepanelen te 

huren op daken van ander type vastgoed (verenigingen, instellingen en bedrijven), middels de 

fiscale  'regeling verlaagd tarief' (PostCodeRoos regeling) 

3 Daartoe in te stemmen met de aangepaste deelverordening Hoofdstuk 27. 
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Inleiding 

In het nieuwe coalitieakkoord ‘lef, leiderschap en ruimte’, is Energietransitie een belangrijk onderdeel. 

Gesteld wordt dat in de bebouwde omgeving nog veel winst is te boeken op het gebied van 

energiebesparing en energieopwekking. Daarom wordt binnen het Energieprogramma 2018-2022, dat 

wordt voorbereid vanuit de strategische opgave Energietransitie, vanaf 2019 ingezet op het geven van 

een belangrijke impuls binnen deze gebouwde omgeving aan onder andere de bestaande 

woningvoorraad.  

 

Op 4 juni 2018 heeft uw raad met algemene stemmen de motie “Oog voor solidariteit bij de 

Energietransitie” aangenomen: Constaterende dat veel mensen geen kapitaal hebben om te investeren 

in (coöperatieve) energieprojecten en daar dus niet van kunnen profiteren en van mening dat; 

 De Energietransitie alleen kans van slagen heeft als deze op een solidaire wijze invulling krijgt; 

 Lagere inkomens baat moeten hebben bij een duurzaamheidsmaatregel bijv. door lagere of op 

zijn minst gelijkblijvende woonlasten; 

 De hele gemeenschap zou moeten profiteren van lokale duurzame energie bijv. door een 

gemeentelijke deelneming in projecten of een gemeentelijk energiebedrijf; 

U roept het college op om specifiek aandacht te schenken aan de positie van lagere inkomens met 

name op het gebied van woonlasten en mogelijkheden te participeren in collectieve energieprojecten. 

 

Elke wijk kent zijn eigen dynamiek in de Energietransitie en in bepaalde wijken ligt het gezien de 

sociaal-economische situatie complexer dan in andere. Voor zaken als het opraken van fossiele 

brandstoffen, duurzame energie, en de reductie van CO2 wordt of minder urgentie gevoeld of wel 

gevoeld maar niet gegeven, omdat dit buiten het (financiële) bereik ligt van veel bewoners. Reden te 

meer om hier aandacht voor te hebben en te voorkomen dat bepaalde wijken achterblijven en op 

termijn de rekening gepresenteerd krijgen.  

 

Vanuit die achtergrond is in 2015 de gemeentelijke subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-

Oost Zwolle' ontworpen. In het kader van de provinciale regeling Investeren Met Gemeenten (IMG) is 

in Dieze-Oost het corporatiebezit verduurzaamd. De wijk kent echter ook particuliere woning-eigenaren 

en huurders van particuliere woningen, veelal verenigd in VVE’s of wonend in rijwoningen. De 

gemeentelijke subsidieregeling is bedoeld om voor deze particuliere woningeigenaren/huurders in 

Dieze-Oost de drempel te verlagen om mee te kunnen doen in de verduurzaming van de wijk. Het gaat 

daarbij om bewoners die zelf niet willen/kunnen investeren in de koop van zonnepanelen of hiervoor 

geen duurzaamheidslening willen of kunnen krijgen.  

 

Om die reden is € 300.000,- subsidie beschikbaar gesteld om bewoners de mogelijkheid te geven om 

zonnepanelen op eigen dak te huren via een buurtcoöperatie (een coöperatieve wijkonderneming van, 

voor en door Diezenaren). Hiermee worden bewoners ondersteund en ontzorgd, en wordt duurzame 

energie gerealiseerd waarmee én de woonlasten worden verlaagd, én de werkgelegenheid in de wijk 

wordt vergroot. 

 

De subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle'  is op 26 juni 2015 in werking getreden 

en had een looptijd tot 26 juni 2018. Om de opzet en uitvoering te ondersteunen is op 11 mei 2015  

eveneens een éénmalige stimuleringsbijdrage beschikbaar gesteld aan het Coöperatief WijBedrijf 

Dieze (verder: WijBedrijf). Het WijBedrijf fungeert als scharnier tussen vraag en aanbod en heeft 

daarmee belangrijke rol om bewoners te ontzorgen.  
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Uiteraard zou de verduurzaming van Dieze ook  kunnen verlopen via andere coöperaties in de wijk die 

op hun beurt ook gebruik kunnen maken van de 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle', of 

particulieren die op eigen initiatief werken aan verduurzaming.  

 

Om diverse redenen komt de verduurzaming in Dieze langzamer op gang dan verwacht. In de aanloop 

naar dit  voorstel is onderzocht  waarom het in de wijk zo moeilijk is om bewoners te interesseren om 

mee te doen aan het zonnepanelenproject, wat gedaan kan worden om dat te veranderen en welke rol 

de gemeente daarin kan nemen ten aanzien van de subsidieregeling voor de 'Duurzame ontwikkeling 

Dieze-Oost Zwolle'. In dit voorstel wordt hier nader op in gegaan. 

 

Beoogd effect 

De Energietransitie is een grote opgave die alleen kan slagen als iedereen mee doet en ook kán doen. 

Dat vraag tijd, aandacht, een lange adem. Om die reden willen we de beweging die 4 jaar geleden is 

ingezet in de Diezerpoort met het ontwerpen van de  subsidieregeling ‘Duurzame ontwikkeling Dieze-

Oost’ en het opzetten van het WijBedrijf als uitvoeringsvehikel en die langzaam, meer wél zeker sterker 

wordt continueren. Waarbij specifiek ten aanzien van de subsidieregeling het beoogd effect is om 154 

particuliere woningeigenaren te stimuleren in de aanleg van zonnepanel 

 

Argumenten 

 

1.1  De verduurzaming in Dieze komt langzaam op gang, maar er is perspectief. 

Doel van de subsidieregeling was om de eerste circa 154 particuliere woningeigenaren/huurders, 

voornamelijk verenigd in VVE’s, te stimuleren om zonnepanelen op eigen dak aan te laten leggen en te 

huren,  waarbij gewerkt wordt met  een buurtcoöperatie die zorgdraagt voor realisatie in samenwerking 

met ondernemers uit de wijk. Op dit moment hebben 23 woningeigenaren gebruik gemaakt van de 

subsidieregeling en zijn overeenkomstig 118 panelen gelegd. De zonnepanelen zijn allen via het 

WijBedrijf gerealiseerd. Er zijn tot op heden geen andere organisaties geweest die zich bij de 

gemeente hebben gemeld om hierin een rol te spelen.  

 

Ook heeft het WijBedrijf voor 5 woningeigenaren in totaal 32 zonnepanelen gerealiseerd, waarbij de 

eigenaar niet heeft gekozen om te huren maar rechtstreeks heeft gekocht zonder gebruik te maken van 

de subsidieregeling. Daarnaast zijn er waarschijnlijk ook woningeigenaren die door de verduurzaming 

in de wijk ook gestimuleerd zijn om op eigen initiatief te verduurzamen en zonnepanelen te kopen 

eventueel met een duurzaamheidslening. 

 

Er is wél perspectief om door te gaan.  In de eerste helft van 2018 zijn net zoveel woningeigenaren 

aangesloten als in de 3 jaren ervoor. Voor de tweede helft van 2018 verwacht het WijBedrijf in totaal 

circa 30 woningen aan te kunnen sluiten en circa 35 woningen extra indien ook gebruik gemaakt kan 

worden van de postcoderoos-regeling (zie argument 2.2).    

 

1.2 De urgentie vanuit energie-oogpunt of vanuit woonlastenverlaging wordt nog te weinig 

gevoeld.  

We wisten dat het een ingewikkelde opgave zou zijn in Dieze. Het was echter wel de verwachting dat 

het sneller zou gaan. De vraag is dan waarom het in de wijk Dieze zo moeilijk is om bewoners te 

interesseren om mee te doen aan het zonnepanelenproject.  
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Het vergt tijd om bewoners te overtuigen dat verduurzaming voor een ieder mogelijk is en een voordeel 

oplevert. Op de tweede plaats blijkt een woonlastenverlaging die gerealiseerd kan worden van 

ongeveer € 10,- per maand op zichzelf voor particuliere woningeigenaren een te geringe prikkel te zijn 

om mee te doen ten opzichte van de tegenprestatie “het sluiten van voor velen toch complexe 

huurovereenkomst”. Het huur-concept is nog steeds relatief nieuw en ingewikkeld. Om bewoners 

daarin mee te laten doen heeft het WijBedrijf eerst bekendheid en vertrouwen moeten opbouwen. 

 

De complexiteit van Dieze ligt vooral in de VVE’s.  Eerste voorwaarde is dat een goed georganiseerd 

bestuur zitting heeft. Gebleken is dat het kunnen meekoppelen met een onderhoudsproject wél zorgt 

voor urgentie. Complicerende factor is dat in kwetsbare wijken de investeringsmogelijkheden voor 

VVE’s beperkt zijn. 

  

1.3 Het WijBedrijf heeft een positie verworven in en buiten de wijk 

Ondanks dat de aanleg en huur van zonnepanelen in Dieze langzaam op gang komt blijkt dat het 

WijBedrijf wel een positie heeft verworven in de wijk, en ook in de stad. Daarmee is de  bekendheid 

vergroot en is de opschaling naar andere wijken ingezet. Hiermee is het Wijbedrijf op weg om een 

robuuste onderneming te worden en continuïteit te creëren:  

 Het WijBedrijf wordt ook door verschillende partijen buiten de wijk gevraagd om zonneprojecten uit 

te voeren. Zo zijn bijvoorbeeld voor voetbalvereniging SVI 200 zonnepanelen gerealiseerd en is 

het WijBedrijf in gesprek met oa. WVF, ZAC, HC-Zwolle, VVE’s, particulieren, Sporthal Zwolle-

Zuid, SIO, Koningskerk etc. Naast het leggen van panelen worden door het WijBedrijf ook andere 

diensten verricht zoals beheer en onderhoud van VVE’s en een complex van een 

woningbouwcorporatie. 

 Onder de naam ‘de woningverbeteraar’ worden huiseigenaren door het Wijbedrijf ondersteund bij 

verdere energiebesparing in de woning en de overstap naar duurzame installaties.  

 Omdat in de afgelopen jaren veel kennis en ervaring is opgedaan met VVE’s, heeft het WijBedrijf 

een rol in gekregen in het Zwolse pilotproject verduurzaming VVE’s.. De provincie Overijssel, 

bewust van de problematiek rond de VVE’s, heeft opdracht gegeven om verdeeld over de provincie 

en bij wijze van demonstratieproject 3 VVE’s te ondersteunen bij een volledige verduurzaming.  

 In samenwerking met Domusica wordt het 1
e
 zogenaamde ‘postcoderoos’-project van Zwolle 

voorbereid. De provincie ondersteunt dit initiatief met als doel om vanuit het leereffect straks veel 

meer van dit type projecten te kunnen uitvoeren.  

 Ook wordt in samenwerking met meerdere partijen gewerkt aan een project met betrekking tot 

klimaatadaptatie. De rol van het WijBedrijf daarbij is gebiedsgebruikers te betrekken en te 

interesseren voor het treffen van maatregelen in het kader van klimaatadaptie met als doel de wijk 

toekomstbestendiger te maken. Intussen begint het Waterschap aan te haken en wordt gesproken 

met de provincie Overijssel over deelname. 

 Naast het ontwikkelen en uitvoeren van projecten wordt er ook tijd geïnvesteerd in het verbreden 

van het netwerk en het vertellen van verhalen. Zo wordt meegewerkt en –gedacht in nationale 

netwerken als ‘de all-inclusive wijken’, is meegedraaid in een pilot vanuit het ministerie van 

Binnenlandse Zaken rondom bewonersparticipatie (zie het artikel in Zowell hierover, 

http://zowell.nl/duurzaamheid-sociaal/) en ook recent de artikelen van het LSA (Landelijk 

Samenwerkingsverband Actieve bewoners) https://www.lsabewoners.nl/energietransitie-tijd-

bewonersgedreven-en-collectieve-aanpak/ en https://www.lsabewoners.nl/wijkondernemingen-

starten-vanuit-gedeelde-urgentie/. 

 

 

http://zowell.nl/duurzaamheid-sociaal/
https://www.lsabewoners.nl/energietransitie-tijd-bewonersgedreven-en-collectieve-aanpak/
https://www.lsabewoners.nl/energietransitie-tijd-bewonersgedreven-en-collectieve-aanpak/
https://www.lsabewoners.nl/wijkondernemingen-starten-vanuit-gedeelde-urgentie/
https://www.lsabewoners.nl/wijkondernemingen-starten-vanuit-gedeelde-urgentie/
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2.1 De noodzaak tot verduurzaming is onveranderd en er is perspectief om door te gaan 

 

Het is en blijft noodzakelijk om juist in wijken als Dieze naar oplossingen voor de verduurzaming te 

zoeken. Niet alleen om Dieze te verduurzamen, maar ook als leerproces om de juiste aanpak te 

ontwikkelen die ook voor andere wijken bruikbaar is. Daarbij zullen de ervaringen in Dieze ook input 

kunnen geven voor het project Transform waar Zwolle, samen met Deventer, Apeldoorn en Zutphen 

aan werkt. Andersom kan Transform in de toekomst misschien ook datgeen bieden waar Dieze baat bij 

heeft. Die wisselwerking zal in het komende jaar ook zeker op gang worden gebracht. 

 

Daarnaast is het Wijbedrijf in gesprek met de provincie over een aantal oplossingsrichtingen (financieel 

en organisatorisch) die de uitvoering zouden kunnen versnellen, in aanvulling op de subsidieregeling 

die eveneens drempelverlagend werkt. De gedachte is om toe te werken naar een 

financieringsregeling (gebiedsgericht), waarmee tegen een net zo aantrekkelijke rente als 

kredietwaardige eigenaren combinaties van maatregelen gefinancierd kunnen worden (dakvervanging, 

isolatie, zonnepanelen). Bijkomend voordeel is dan dat een deel van de dakvervanging gefinancierd 

kan worden uit de lastenverlaging door de zonnepanelen.   

 

Voor de verduurzaming in Dieze is dus zeker wel perspectief. Daarom wordt voorgesteld de  looptijd 

voor de subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle’ te verlengen tot 31 december 

2020.  

 

2.2 Verruiming van de regeling biedt meer bewoners de gelegenheid om mee te doen 

De huidige subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle’ geldt alleen voor eigenaren 

die zonnepanelen huren op eigen dak. Niet alle daken zijn echter geschikt voor het leggen van 

zonnepanelen. Via de zogenaamde fiscale ‘regeling verlaagd tarief’, ook wel bekend als de 

postcoderoos-regeling kunnen deze bewoners toch mee doen door huur van zonnepanelen op  het dak 

van een (maatschappelijke) instelling of bedrijf in de buurt.   
 

Een verkenning wijst uit dat alleen al in de Diezerpoort een aanzienlijke potentie van dakoppervlak 

beschikbaar is. Voor deze organisaties geldt dat zij veelal niet zelf inzetten op het aanleggen van 

zonnepanelen vanwege het beperkte rendement. Maar door het beschikbaar stellen van hun dak 

kunnen zij toch een redelijke vergoeding voor dakgebruik ontvangen. Daarnaast kunnen zij binnen een 

gezamenlijk project ook zelf als eigenaar/huurder mee investeren in panelen.  

 

We willen bewoners van Dieze graag in de gelegenheid stellen om mee te doen op het dak van 

Domusica en op andere daken in de wijk Diezerpoort. Daartoe stellen we voor de subsidieregeling 

'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle' te verruimen met deze mogelijkheid. De overige 

voorwaarden blijven hetzelfde, met uitzondering dus van de looptijd van de regeling. In de bijlage is de 

gewijzigde regeling opgenomen (Deelverordening Hfst. 27). Met deze wijziging stellen we én meer 

bewoners in de gelegenheid mee te doen én bieden we perspectief voor maatschappelijke instellingen 

in de wijk om hun bijdrage te leveren. 
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Risico’s 

1. Nog steeds weinig gebruik van de subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost 

Zwolle' 

Het kan zijn dat er ondanks de maatregelen die getroffen worden in deze nota, nog steeds weinig 

gebruik wordt gemaakt van de regeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost Zwolle'. Om die reden is 

ook gekozen om geen open einde regeling te maken, maar de regeling te verlengen tot eind 2020. 

Tussentijds zal monitoring plaatsvinden. Het eerste moment daartoe is eind 2018. De 

resultaatverplichting is om de doelstelling dan in ieder geval voor 50% bereikt te hebben zodat  circa 75 

woningeigenaren deelnemen. Mocht deze voortgang niet zijn bereikt, dan zal de regeling opnieuw 

worden herzien of beëindigd.  .  

Financiën 

Tot op heden is van het beschikbare subsidiebedrag van € 300.000 een bedrag van € 38.350,-  

toegekend en is nog een bedrag van € 261.650,- resterend. Bij het verlengen van de looptijd en het 

verruimen van de regeling blijft dit bedrag beschikbaar voor subsidie ten behoeve van de huur van 

zonnepanelen.  

 

Voor de beschikbaar gestelde opstart-subsidie van €200.000 aan het coöperatief WijBedrijf dient de 

vaststelling van de subsidie nog plaats te vinden. We hebben richting hen waardering uitgesproken 

voor de geleverde prestaties en het feit dat zij zich staande heeft gehouden ondanks de vertraagde 

aanleg en verhuur. Eventueel onrendabele bekabeling in portiekflats diende ook vanuit de 

opstartsubsidie opgevangen te worden. Met de extra inspanningen op het proces die zij hebben 

geleverd, is gerealiseerd dat de businesscase incl. bekabeling sluitend is geworden. Hiermee en op 

basis van tussentijdse signaleringsrapportages wordt dan ook verwacht dat het een vaststelling 

conform verlening gaat worden, vermoedelijk eind van dit jaar. Met het Wijbedrijf willen we wel 

afspraken maken over het voortzetten van de signaleringsrapportage tot eind 2020.  

 
Communicatie 

Het besluit heeft betrekking op de verlenging van staand beleid, tezamen met een verruiming van 

mogelijkheden voor particuliere woningeigenaren in Dieze. De communicatie daarvan zal op het niveau 

van de wijk ter hand worden genomen via het Wijkservicepunt en andere bekende netwerken aldaar, 

waaronder uiteraard het WijBedrijf.  
 
Vervolg 

Er kan door worden gegaan op de ingeslagen weg, werken aan de duurzame ontwikkeling van Dieze. 

Particuliere eigenaren behouden de mogelijkheid subsidie aan te vragen voor het huren van 

zonnepanelen. Het WijBedrijf behoudt de mogelijkheid om verder te bouwen aan een robuuste 

onderneming, van, voor en door Diezenaren.  

Openbaarheid 

Dit besluit is openbaar. 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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besluit 
 
 

Jaargang   

Kenmerk  49109 

Onderwerp  Aanpassing bestaande subsidieregeling 'Duurzame ontwikkeling Dieze-Oost 

Zwolle' 

 

 

De raad van de gemeente Zwolle; 

 

Gelezen het voorstel van burgemeesters en wethouders, d.d. 12-10-2018 

 

besluit: 

 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 29 oktober 2018, 

 

de voorzitter, 

 

de griffier, 


